
 

 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal
 
Den Haag, 24 november 2008
 
Hierbij zend ik u mijn reactie op uw schrijven van 16 september 2008 m.b.t. de
brief die u ontvangen heeft van de Noordelijke Overleggroep Bodemdaling en
Bodemtrillingen te Grou inzake het verzoek aan de Tcbb om seismometers te
plaatsen in het zout- en gaswingebied van Noordwest-Friesland.
 
Het formele verzoek met betrekking tot het plaatsen van seismometers is
oorspronkelijk gericht aan het ministerie van Economische Zaken. Het ministerie
heeft de Tcbb verzocht om haar in deze te adviseren. De Tcbb heeft dat verzoek in
haar vergadering van 2 februari 2007 besproken en geconcludeerd dat het
verstandig zou zijn eerst met de betrokkenen (Noordelijke Overleggroep
Bodemdaling en Bodemtrillingen) te praten. Dit gesprek heeft plaatsgevonden op
7 mei 2007. Op basis van dit gesprek heeft de Tcbb een advies gestuurd naar het
ministerie van Economische Zaken met de aanbeveling de seismometers te
plaatsen, waarmee in principe de rol van de Tcbb met betrekking tot dit advies
was afgerond. Dit advies is op 14 juni 2007 per mail in kopie naar Noordelijke
Overleggroep Bodemdaling en Bodemtrillingen gestuurd. 
 
De Tcbb geeft in dit advies helder aan dat in het betreffende gebied geen bevingen
hebben plaatsgevonden en de mogelijke andere verstoringen, bijvoorbeeld door
vrachtverkeer, ver onder de norm blijven waarbij schade ontstaat. De Tcbb geeft
in dit advies aan dat zij geen reden ziet om haar conclusie hierover uit 2001 te
herzien.
 
In de aan u gerichte brief van de Noordelijke Overleggroep Bodemdaling en
Bodemtrillingen wordt aangegeven dat de Tcbb de noodzaak tot plaatsing
onderkent. De Tcbb heeft dit in haar adviezen duidelijk anders geformuleerd.
 
Om tegemoet te komen aan de toch duidelijk aanwezige onvrede in de regio heeft
de Tcbb aan het ministerie van Economische Zaken voorgesteld een
vervolgonderzoek uit te voeren voor een duur van 3 jaar.
 
Het ministerie van Economische Zaken heeft vervolgens de vraag aan de Tcbb
voorgelegd over de wijze van financiering en uitvoering in de praktijk met
betrekking tot het plaatsen van seismometers en of Frisia niet de aangewezen
partij is het onderzoek te financieren.
 
Frisia heeft vervolgens de Tcbb verzocht haar advies aan het ministerie van
Economische Zaken aan hen toe te lichten. De Tcbb heeft naar aanleiding hiervan
gesproken met Frisia in haar vergadering van 3 oktober 2007 en de uitkomsten
voorgelegd aan het ministerie van Economische Zaken. Op 3 december 2007 heeft
de Tcbb het formele verzoek van het ministerie van Economische Zaken
ontvangen om het plaatsen van de seismometers te financieren. Op 5 december
2007 is naar aanleiding van dit schrijven in de Tcbb vergadering definitief
besloten dat de kosten door de Tcbb gedragen zullen worden en het KNMI



 

 

verzocht zal worden offerte uit te brengen. Het KNMI heeft aangegeven dat
plaatsing eind eerste kwartaal 2008 mogelijk moet zijn.
 
Het KNMI heeft begin 2008 aangegeven dat de besteltijd van de benodigde
apparatuur lang blijkt te zijn en de voorgestelde planning niet gehaald kan worden.
Ook heeft het KNMI aangegeven dat de kosten veel hoger zouden zijn dan
oorspronkelijk gedacht (nu 65.000 Euro). Deze gelden zijn in 2008 op verzoek
van de Tcbb door het ministerie van Economische Zaken vrij gemaakt.
 
Deze vertraging is gecommuniceerd met Noordelijke Overleggroep Bodemdaling
en Bodemtrillingen. 
 
De Tcbb heeft, in overleg met het KNMI, alsnog gezocht naar een

tussenoplossing. Deze zomer heeft het KNMI daarom besloten om drie

‘versnellingsmeters’ vrij te maken uit een ander monitoringsprogramma en die

voorlopig te plaatsen. De Noordelijke Overleggroep Bodemdaling en

Bodemtrillingen heeft op het laatste moment besloten niet aan deze optie mee te

werken en wederom aangegeven dat zij dit zagen als tactiek om de seismometers

niet te plaatsen. In overleg tussen het KNMI en de Tcbb is toen besloten om af te

zien van het plaatsen van de versnellingsmeters.
 
Het KNMI heeft laten weten dat de seismometers eind december 2008 worden
geleverd. 
De implementatie bestaande uit het boren van gaten, aanleg van elektriciteit en
aanleg van ADSL kan in januari 2009 van start gaan.
 
 
De minister van Economische Zaken

              M.J.A. van der Hoeven
 


